
Kertoja: Olga Kikou, End the Cage Age -kansalaisaloitteen järjestäjäryhmän jäsen 
 
 
Olen Olga Kikou. Olin mukana järjestämässä kansalaisaloitetta, jolle kerättiin yhteensä yli 
1,6 miljoonaa allekirjoitusta ja vähintään vaadittu vähimmäismäärä 21 EU-maassa. 
 
Kokemustemme perusteella annan kaksi vinkkiä allekirjoitusten keräämiseen. 
Ensiksi pitää rakentaa luotettava, samaa asiaa ajavien ihmisten ja organisaatioiden verkosto. 
Toinen vinkki: kiinnittäkää paljon huomiota kampanjointiin netissä. 
 
Ensimmäisiä työvaiheitamme oli verkoston luonti. Saimme mukaan eri puolilta Eurooppaa 
noin 170 organisaatiota, jotka ryhtyivät levittämään tietoa itse. Se onnistui todella hyvin, 
mutta vaati paljon suunnittelua ja työtä meiltäkin. 
 
Pitää muistaa, että suurin osa allekirjoituksista kerätään nykyään verkossa eikä 
paperilomakkeilla. Tämä on muuttunut vuosien mittaan.  
Aiemmin kampanjointi tapahtui paljolti julkisilla paikoilla ja oltiin suorassa kontaktissa 
ihmisiin. Nyt tilanne on muuttunut, joten meidänkin piti toimia toisin. 
Sosiaalisesta mediasta on tullut erittäin tärkeä väline toisaalta tiedotuksessa ja toisaalta 
allekirjoitusten keruussa. 
 
Tärkeä havainto oli vapaaehtoistyön tarve. Vapaaehtoistyöntekijät ovat välttämättömiä, ja 
heitä pitää olla koko Euroopassa. Eurooppalainen kansalaisaloite on EU-tason väline, joten 
on toimittava monessa maassa. Siihen ei olisi varaa ilman vapaaehtoisia – ihmisiä, jotka 
pitävät aloitteen aihetta tärkeänä ja haluavat levittää sanaa omassa maassaan. 
 
Kun aloitimme nimien keräämisen aloitteellemme, saimme heti alkuun valtavan määrän 
allekirjoituksia. Myöhemmin, parin kolmen kuukauden kuluttua tahti yleensä hidastuu. 
Tähän on syytä varautua, ja pitää ottaa käyttöön uusia keinoja, jotta nimenkeruu taas 
vauhdittuu. 
 
Haluan korostaa, että kansalaisaloitteen järjestäminen on työläs prosessi. Se vaatii paljon 
aikaa ja monien ihmisten yhteistyötä. En halua luoda vääriä odotuksia, että se olisi helppoa 
– sitä se ei ole! Se on vaikeaa, ja siihen tarvitaan paljon aikaa, suunnittelua ja ihmisiä. Vaikka 
aloitteen aihe on hyvä, se ei yksin riitä, jos muut eivät ole täysin sitoutuneita siihen ja 
aloitteen ajamiseen. 
 
Kansalaisaloitefoorumi perustettiin hyvää aikaan, sillä nyt on jo tehty useita aloitteita, ja 
monet niistä ovat edenneet komission käsittelyyn. On siis jo paljon ihmisiä, joiden kanssa voi 
keskustella uusista aloitteista, joilta voi ottaa oppia ja jotka voivat auttaa oman työn 
suunnittelussa. Monet ihmiset ovat olleet aktiivisesti ajamassa kansalaisaloitteita tai 
järjestämässä niitä, ja heiltä voi saada tietoa. Kyseessä on siis oppimisprosessi, jossa opitaan 
aiemmista tapahtumista, mutta myös suunnitellaan tulevaa. Jos hyödynnät muiden hyviä 
kokemuksia, kuuntelet heitä ja esität myös kysymyksiä, sinulla on hyvät lähtökohdat 
käynnistää oma kansalaisaloite.  
 



Liity siis foorumiin! Keskustellaan suunnitelmista ja tavoitteista, ja opitaan toisiltamme. 
Odotan innolla tulevaa yhteistyötä. 


